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RG.0012.12.2017.WPK 

 

 

PROTOKÓŁ Nr 12/2017 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice  

w dniu 28 grudnia 2017 r.  

 

 

Ad 1.  Wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Krośnice rozpoczęło się o godz. 11
36 

  

i odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Krośnicach.  

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Morawek. 

Zgodnie z listą obecności, stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, w posiedzeniu wzięło 

udział 12 Radnych (nieobecni Radni: Marian Biesiadecki, Marian Krawczyk, Józef  Tokarz) oraz: 

 

 Wójt Gminy – Andrzej Biały, 

 Skarbnik Gminy – Elżbieta Kalityńska, 

 Dyrektor CETS – Krystian Okoń, 

 pracownicy Urzędu Gminy. 

 

 

Przewodniczący Piotr Morawek odczytał następujący porządek obrad posiedzenia, stanowiący 

załącznik nr 2 do protokołu: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Omówienie projektów uchwał : 

 

Nr projektu 

uchwały 

Data projektu 

uchwały 
Tytuł projektu uchwały 

1) 281 04.12.2017 

zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Krośnice do realizacji projektu 

pn. ,,W drodze do zatrudnienia’’ nr RPDS.09.01.01-02-0045/17, realizowanego 

w ramach RPO WD 2014-2020, Oś priorytetowa 9. Włączenie społeczne, 

Poddziałanie 9.1.1 Aktywna integracja – konkursy horyzontalne, 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 

2) 282 13.12.2017 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

3) 283 14.12.2017 

zmieniająca uchwałę  w sprawie obowiązujących na terenie Gminy Krośnice 

wzorów formularzy składanych przez podatników podatku rolnego, leśnego oraz od 

nieruchomości, do celów podatkowych 

4) 284 19.12.2017 w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2017 rok 

5) 285 19.12.2017 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 2017-

2027 

6) 272 15.11.2017 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Krośnice na rok 2018 

7) 273 15.11.2017 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 

2018-2028 

 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad.  
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Ad 2. 1. Projekt nr 281 zmieniający uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Krośnice do realizacji 

projektu pn. „W drodze do zatrudnienia” nr RPDS.09.01.01-02-0045/17, realizowanego w ramach 

RPO WD 2014-2020, Oś priorytetowa 9. Włączenie społeczne, Poddziałanie 9.1.1 Aktywna integracja 

– konkursy horyzontalne, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, 

omówiła P. Olga Skomra - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy. 

 
W § 3 Uchwały Nr XLIV/271/2017 Rady Gminy Krośnice z dnia 1 grudnia 2017 r. w sprawie 

przystąpienia Gminy Krośnice do realizacji projektu pn. „W drodze do zatrudnienia” nr 

RPDS.09.01.01-02-0045/17, realizowanego w ramach RPO WD 2014-2020, Oś priorytetowa 9. 

Włączenie społeczne, Poddziałanie 9.1.1 Aktywna integracja – konkursy horyzontalne, 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego popełniono błąd pisarski 

wpisując „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Dolnośląskiego” zamiast „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

 
Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 2. Projekt nr 282 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych wraz z autopoprawką 

omówił P. Jarosław Krzywiński - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska 

i Inwestycji. 

 

Droga wymieniona w uchwale posiada znaczenie lokalne i stanowi uzupełniającą sieć dróg służących 

miejscowym potrzebom. Droga stanowi drogę wewnętrzną, będącą własnością Gminy Krośnice. 

Zgodnie z art. 7 ust. 1 ustawy o drogach publicznych, takie drogi zalicza się do kategorii dróg 

gminnych. Podjęcie uchwały o zaliczeniu drogi wewnętrznej gminy do kategorii dróg gminnych ma na 

celu uporządkowanie sieci drogowej oraz ujednolicenie utrzymania i zarządzania drogami, a także 

umożliwienie skorzystania ze środków pomocowych przeznaczonych na realizację przyszłych 

inwestycji drogowych w obrębie drogi. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 3. Projekt nr 283 zmieniający uchwałę  w sprawie obowiązujących na terenie Gminy Krośnice 

wzorów formularzy składanych przez podatników podatku rolnego, leśnego oraz od nieruchomości, do 

celów podatkowych omówiła P. Elżbieta Kalityńska – Skarbnik Gminy. 

 

Wzór formularza ZN-1/B dostosowano do znowelizowanej ustawy o podatkach i opłatach lokalnych 

oraz innych ustaw. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 
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Ad 2. 4. Projekt nr 284 w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2017 rok wraz z autopoprawką 

omówiła P. Elżbieta Kalityńska - Skarbnik Gminy. 

 

W budżecie Gminy Krośnice dokonano następujących zmian: 

 o 606 700,00 zł zwiększono dochody budżetu, w tym m. in.: 

- 27 000,00 zł wpływów z najmu i dzierżawy wraz z odsetkami, 

- 4 000,00 zł wpływów z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty komorniczej i kosztów       

upomnień, 

- 55 000,00 zł wpływów z podatku rolnego od osób prawnych wraz z odsetkami, 

- 120 000,00 zł wpływów z podatku od nieruchomości od osób fizycznych, 

- 35 000,00 zł wpływów z podatku rolnego od osób fizycznych, 

- 1 000,00 zł wpływów z podatku leśnego, 

- 50 000,00 zł wpływów z podatku od środków transportowych, 

- 18 000,00 zł wpływów z podatku od spadków i darowizn, 

- 150 000,00 zł wpływów z podatku dochodowego od osób fizycznych, 

- 80 000,00 zł wpływów ze zwrotu podatku VAT (GOSiR), 

- 27 200,00 zł wpływów z usług stołówki Szkolnego Schroniska Młodzieżowego, 

- 3 000,00 zł wpływów z różnych dochodów, 

- 5 000,00 zł tytułem zaliczki z Funduszu Alimentacyjnego, 

- 31 500,00 zł wpływów za gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z odsetkami 

 o 1 085 350,00 zł zmniejszono dochody budżetu, w tym m. in.: 

- 500 000,00 zł ze sprzedaży mienia Gminy, 

- 300 000,00 zł wpływów z podatku od nieruchomości od osób prawnych, 

- 5 350,00 zł wpływów z odsetek od osób fizycznych,  

- 150 000,00 zł wpływów z opłaty eksploatacyjnej, 

- 100 000,00 zł dotacji celowej na zadania w ramach opieki społecznej, 

- 30 000,00 zł dotacji celowej na remont świetlicy w Luboradowie (z powodu uzyskania zbyt 

małej ilości punktów podczas oceny wniosku), 

 o 17 000,00 zł zwiększono wydatki budżetu na zadania w zakresie gospodarowania mieniem 

komunalnym (m. in. ubezpieczenie mienia),  

 o 1 795 650,00 zł  zmniejszono wydatki budżetu, w tym m. in.: 

- 1 310 000,00 zł pożyczki na infrastrukturę wodociągową,  

- 32 500,00 zł na administrację publiczną, 

- 40 000,00 zł na obsługę zadłużenia, 

- 45 000,00 zł w opiece społecznej, 

- 99 000,00 zł rezerwy celowej przeznaczonej na realizację zadań z zakresu zarządzania 

kryzysowego (Po zmianach wysokość rezerw wynosi 13 230,00  zł, w tym: 11 230,00 zł - 

rezerwa ogólna; 2 000,00 zł - rezerwa celowa na realizację zadań z zakresu zarządzania 

kryzysowego),    

 ustalono wysokość wydatków na zadania inwestycyjne jednoroczne w kwocie 2 615 830,00 zł 

wg załącznika nr 4 do projektu uchwały, 

 

Budżet Gminy po zmianach: 

 dochody – 43 374 460,24 zł, w tym: bieżące – 42 371 399,84 zł, majątkowe – 1 003 060,40 zł, 

 wydatki – 42 135 795,24 zł, w tym: bieżące – 37 440 840,24 zł, majątkowe – 4 694 955,00 zł. 

 przychody – 2 000 000,00 zł, 

 rozchody – 3 238 665,00 zł, 

 nadwyżka w kwocie 1 238 665,00 zł zostanie przeznaczona na spłaty rat kredytów i pożyczek 

przypadających do spłaty w bieżącym roku. 
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Odnosząc się do pytań Radnych Anny Wietrzyńskiej i Bogumiły Bialic Skarbnik wyjaśniła, że 

szkoły prawie w całości wykorzystały przyznane środki, a na rozliczenie i ew. zwrot mają czas do 29 

grudnia. W dziale 926 Kultura fizyczna  uwidoczniono niewykorzystane środki (25 550,00 zł), 

zarezerwowane na budowę ścieżek rowerowych, ponieważ przygotowanie dokumentacji dla realizacji 

tego zadania przez kilka samorządów okazało się zbyt czasochłonne. Kierownik J. Krzywiński 

doprecyzował, że powyższe nie odnosi się do ścieżki edukacyjnej, gdyż to zadanie (realizowane przez 

Gminę) otrzymało już stosowne pozwolenia ze Starostwa Powiatowego w Miliczu.   

  

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 5. Projekt nr 285 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 

2017-2027 omówiła P. Elżbieta Kalityńska - Skarbnik Gminy. 

 

Kwoty w Wieloletniej Prognozie Finansowej dostosowano do zmian dokonanych w budżecie Gminy, 

z uwzględnieniem m. in. przychodów oraz wszelkich wskaźników. WPF skorygowano również o 

niezrealizowane zadania inwestycyjne. 

    

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 6. Projekt nr 272 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Krośnice na 2018 rok wraz z 

autopoprawką omówiła P. Elżbieta Kalityńska - Skarbnik Gminy. 

 

Zmniejszeniu z 1 310 000,00 zł do 1 298 000,00 zł uległa kwota pożyczki, co ma wpływ na wynik 

finansowy oraz na wydatki budżetu. Uaktualniono również załącznik nr 3 Przychody i rozchody 

związane z rozdysponowaniem nadwyżki i spłatą zobowiązań Gminy Krośnice na rok 2018 oraz 

załącznik nr 9 Wykaz zadań inwestycyjnych planowanych do realizacji w roku 2018.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 7. Projekt nr 273 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na 

lata 2018-2028 wraz z autopoprawką omówiła P. Elżbieta Kalityńska - Skarbnik Gminy. 

 

Kwoty w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018-2028 dostosowano do zmian dokonanych w 

budżecie Gminy na rok 2018, z uwzględnieniem m. in. skorygowanej kwoty pożyczki. Uaktualniono 

również załączniki nr 1 i 3. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 3. Radny Krzysztof Skrzypczyk, w kontekście harmonogramu odbioru odpadów komunalnych 

opracowanego przez Grupę KOSZ, przekazał prośbę mieszkańców Brzostówka o dodatkowy wywóz 

odpadów zgromadzonych w okresie świątecznym. Kierownik J. Krzywiński wyjaśnił, że umowa 

podpisana z firmą FBSerwis (której podwykonawcą jest Grupa KOSZ) przewiduje częstotliwość 
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wywozu w terminach przybliżonych do wywozu przez firmę ALBA w latach ubiegłych. Ponadto 

dodatkowy wywóz poza przetargiem naruszałby warunki postępowania przetargowego oraz 

wygenerowałby dodatkowe koszty, co w konsekwencji wymusiłoby podwyżkę opłat w kolejnym roku. 

Kierownik zasugerował, aby zainteresowani mieszkańcy zaopatrzyli się w dodatkowe worki – 

kolorowe na odpady segregowane i czarny na pozostałe, które zostaną odebrane zgodnie z 

dostarczonym przez Grupę KOSZ harmonogramem. Odbierane będą również dotychczasowe worki 

firmy ALBA. Kierownik wyjaśnił ponadto, że Grupa KOSZ obecnie wymienia kontenery na odpady 

od wspólnot mieszkaniowych, jednak ze względu na problemy z dostawą od producenta opóźnia się 

wymiana kontenerów żółtych. Poinformował również, że obowiązkiem Grupy KOSZ jest skuteczne 

dostarczenie wszystkim mieszkańcom harmonogramów odbioru odpadów oraz prosił o 

wyrozumiałość i zgłaszanie wszelkich nieprawidłowości, ponieważ kierowcy Grupy nie znają jeszcze 

terenu Gminy i w początkowym okresie zdarzyć się mogą przypadki nie odebrania odpadów np. z 

bocznych uliczek lub z rozproszonej zabudowy. 

Radna Anna Wietrzyńska zasygnalizowała problem z odpadami na cmentarzu parafialnym w 

Wierzchowicach, gdzie nie ma kontenerów i zdarzały się przypadki palenia śmieci. Radna Krystyna 

Królik (a zarazem Sołtys Wierzchowic) poinformowała, że w tej sprawie kilkukrotnie rozmawiała z 

obecnym Proboszczem Parafii w Wierzchowicach, zwłaszcza że Parafianie płacą składkę na wywóz 

śmieci, jednak rozmowy nie przyniosły żadnych efektów. Radna podkreśliła, że za poprzedniego 

Proboszcza nie było żadnych problemów z wywozem odpadów. Wójt Andrzej Biały poinformował, że 

Proboszcz Henryk Matuszak zwrócił się o wsparcie, lecz Gmina nie może finansować wywozu 

odpadów z terenu będącego prywatną własnością, zwłaszcza że w innych Parafiach problem nie 

występuje, gdyż każda podpisała umowę ze stosowną firmą. Kierownik J. Krzywiński wyjaśnił, że 

przyjęty w Gminie Krośnice system gospodarki odpadami nie obejmuje terenów, które nie są 

zamieszkałe przez osoby fizyczne, zatem wszystkie sklepy, tartaki, punkty prowadzące działalność 

gospodarczą itp. są z niego wyłączone. Oznacza to, że właściciel lub zarządca takiej nieruchomości 

ma obowiązek zawarcia umowy na wywóz odpadów komunalnych bezpośrednio z podmiotem 

figurującym w Rejestrze Regulowanym Wójta Gminy Krośnice. Parafia w Wierzchowicach w 

przeszłości zawarła stosowną umowę z jedną z firm, lecz z powodu rozwiązania umowy firma 

odebrała kontenery - swoją własność. Gmina w tej sprawie prowadziła z Parafią korespondencję, 

jednak nie spotkała się ona z zainteresowaniem Proboszcza. Kierownik zasugerował, aby Rada 

Parafialna z Wierzchowic (wzorem Parafii w Bukowicach) podjęła decyzję dot. odpłatności za odpady 

i metody ich wywozu. Radny Zdzisław Jasięga zaproponował przejęcie cmentarza przez Gminę, a 

Radny Eugeniusz Lis podał przykłady zaangażowania księży z Parafii w Bukowicach w segregację 

odpadów.  

 

 

Ad 4. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 12
36

 

zakończył wspólne posiedzenie Komisji. 

 

             Protokolant         Przewodniczący 

                        Olga Skomra                                          Rady Gminy Krośnice 

                     Piotr Morawek 

 

 

             

  


